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Pasohlávky v obrazech
V letních měsících si v naší oblasti často stěžujeme na sucho a nedostatek vody. V těch podzimních nám to pří-

roda „vynahradila“. V polovině září Česko zasáhly rozsáhlé povodně, zejména pak severní Moravu a Slezsko. 
Následky však zasáhly celou naši zemi. V naší obci se to konkrétně projevilo odpuštěním Dyje, aby se připravila na 
příchod vody z jiných toků. Nám se tak naskytl netypický pohled na odhalené břehy naší nádrže. Další měsíce už 
nastalo klasické podzimní počasí. Chvíli svítilo slunce, chvíli padal déšť. Stromy se zbarvily do podzimních tónů, 
dokud zcela neopadaly a nezůstaly holé. A my už teď můžeme jen čekat na příchod sněhové nadílky, která nám 
dokreslí tu pravou atmosféru Vánoc. 
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Informace z obce
Co nového v obci

V  podzimních měsících se toho v  naší obci událo docela 
hodně. Bylo dokončeno zcela nové dětské hřiště v části obce 
„Pasohlávky – východ“, které stálo téměř 1.440.000 Kč, z toho 
obec získala dotaci ve výši 640.000 Kč. Náklady na jeho oplo-
cení činily skoro 140.000 Kč. Na  hřišti návštěvníci najdou 
například herní sestavu se skluzavkou, stezku dovednosti, 
houpačky, zemní trampolínu nebo lanovou pyramidu. Také se 
bude instalovat fotovoltaika na obecních budovách: na obec-
ním úřadě vyjde umístění fotovoltaiky na  asi 840.000 Kč, 
na budově kabin na necelých 526.000 Kč. Na střeše kabin však 
bylo nutné před instalací fotovoltaiky vykonat opatření v podo-
bě zateplení, tyto práce stály téměř 440.000 Kč. Obec na foto-
voltaiku získala dotace ve  výši 1.270.000 Kč, ale vzhledem 
k menší ceně instalace bude pokrácena i dotace. Další novin-
kou v obci jsou květinové záhony před budovou obecního úřa-
du, které budou na jaře doplněny jarní výsadbou. Nové budou 
i vítací cedule na obou koncích obce, jejichž výroba právě pro-
bíhá a instalovány budou až po novém roce. Dále se pokračuje 
ve výstavbě nových bungalovů v Kempu Merkur a zahájilo se 
i  rozšíření čistírny odpadních vod. Přivedla se také užitková 
voda pro dostatečnou závlahu fotbalového hřiště. Obec neza-
hálí a do dalších let plánuje další investice, které mají zlepšit 
život jejích obyvatel. Plánuje se například projekt na obnovu 
větrolamů a  alejí kolem vesnice, projekt na  snížení energií 
v podobě umístění fotovoltaiky i na obecních garážích a v plá-
nu je i projekt na rozšíření parkovacích stání na sídlišti.

Upozornění
Upozorňujeme občany, že Obecní úřad Pasohlávky bude 

pro veřejnost uzavřen ve dnech 23. prosince 2024 do 3. led-
na 2025. Provoz bude obnoven od pondělí 6. ledna 2025.

Upozorňujeme občany, aby v zimních měsících neparko-
vali na chodnících a místních komunikacích, a to z důvodu 
jejich údržby (odhrnutí sněhu, případně posyp při náledí.)

Děkujeme za pochopení.

Z jednání zastupitelstva obce
Ve středu pětadvacátého září se konalo jednání zastupi-

telstva obce. Během téměř čtyřhodinového zasedání zastu-
pitelé projednali devět bodů programu. Zastupitelé mimo 
jiné prodiskutovali možnosti uložení finančních prostředků 
obce nejen u  bank, ale i  ve  fondu, a  to z  důvodu jejich 
výhodného zhodnocení. Schválili také bezúplatné nabytí 
pozemků od státu – jedná se o pozemek pod starou silnicí 
kolem mušovských sklepů před kapličkou a o pozemek pod 
cyklostezkou na  kruhovém objezdu před Aqualandem 
Moravia. Také schválili smlouvu s Českou poštou o zřízení 
pobočky „Pošty Partner“ v  Pasohlávkách, která by tu měla 
být v  provozu od  února  2025. Byla schválena i  Obecně 
závazná vyhláška, kterou se stanoví koeficienty u  daně 
z nemovitých věcí. V závěrečné diskuzi starostka informo-
vala o takových tématech, jako je příprava obecně závazné 
vyhlášky o zákazu používání plynových děl v obci a o ukon-
čení výběrového řízení na  fotovoltaickou elektrárnu, která 
bude umístěna na budově obecního úřadu a na budově fot-
balových kabin. Výše dotace na  fotovoltaiku je 85  %. Dále 
informovala, že se připravuje i  lékařská ordinace, která by 
měla být v provozu od února 2025.
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Ve čtvrtek osmadvacátého listopadu se konalo další zasedá-
ní zastupitelstva obce, kde zastupitelé během téměř čtyřhodi-
nového jednání projednali třináct bodů programu. Mimo jiné 
schválili setrvání obce v Solidárním systému financování soci-
álních služeb obcemi na  území ORP Pohořelice pro rok 
2025 s finanční spoluúčastí obce Pasohlávky ve výši 57.505 Kč. 
Schválili také uzavření smlouvy o poskytnutí podpory ze Stát-
ního fondu životního prostředí České republiky na akci „Roz-
šíření ČOV Pasohlávky, II. Etapa; Pasohlávky – čerpací stanice 
ČS4 a ČS5“, a to ve výši 24.999.999,99 Kč. Schválili také stanovy 
Společenství obcí Pohořelicko. Do tohoto společenství se roz-
hodl transformovat svazek obcí Čistá Jihlava, jehož jsou Paso-
hlávky součástí od jeho založení. Společenství obcí umožňuje 
členským obcím efektivněji plánovat různé aktivity a realizo-
vat rozvoj v řadě činností. Dále schválili poskytnutí mimořád-
né odměny starostce i  místostarostovi obce ve  výší jednoho 
násobku platu, a to za splnění mimořádných a zvláště význam-
ných úkolů obce spočívajících ve  vedení investičních akcí 
v letech 2023 – 2024, které přispívají ke kvalitnímu a komplex-
nímu rozvoji obce (např. nástavba mateřské školy, rekonstruk-
ce kanalizačního řadu, rozvoj elektromobility, výstavba nových 
rekreačních objektů v Kempu Merkur, včetně zdárného získá-
vání dotací na investiční akce obce). Neschválili prodej části 
obecního pozemku v k.ú. Mušov místní-
mu občanovi, a to z důvodu neprovede-
né pozemkové úpravy v  tomto území. 
Neschválili ani realizaci úsekového 
měření v  obci, a  to ve  směru od  Brna 
a  od  Drnholce. Umístění radarů mělo 
stát asi čtyři miliony korun.

Podrobné podklady zastupitelstva 
jsou k  nahlédnutí na  Obecním úřadě 
v Pasohlávkách. 

Simona Soukalová

Poděkování
Chtěla bych, prosím, poděkovat 

představitelům naší obce za  vánoční 
dárek, který nám udělal radost a potě-
šil. A  neděkuji proto, že starostka je 
naše dcera. Jí za  to mohu poděkovat 
osobně, doma. Vím, že tohle rozhod-
nutí je prací rady a zastupitelstva, a tak 
tímto všem jejím členům děkuji. I za to, 
že na  nás starší myslí, nezapomínají 
a  že si nás váží. A  protože se sluší 
za  každý dárek poděkovat, ráda tak 
činím. Všem přeji pevné zdraví, poho-
du a radost z dobře konané práce.

Marie Šnepfenbergová

Poděkování 
a rozloučení

Ráda bych využila tohoto prostoru 
a rozloučila se se všemi čtenáři zpravoda-
je. Tohle číslo je moje poslední z pozice 
nejen šéfredaktorky, ale i členky redakční 
rady. Myslím si, že po třinácti letech psaní 
do  místního periodika je čas na  novou 
krev a  třeba i  nové pojetí tohoto plátku. 

Děkuji všem, kteří zpravodaj poctivě četli a zachovávali tak nám, 
kteří se na jeho tvorbě podílíme, svou přízeň. Doufám, že i má 
osobní tvůrčí činnost přispěla k hodnotě zpravodaje a obohatila 
jej. Po těch letech ale i mě došla inspirace. A proto bych ráda 
vyzvala všechny, kteří naopak mají chuť a dostatek zápalu podí-
let se na společenském životě v obci a informovat o něm, aby 
využili výzvy, přihlásili se a stali se tak novými členy redakční 
rady a pomohli tak zachovat další ročníky Pasohlávského obec-
ního zpravodaje při životě.

Děkuji, Simona Soukalová

Obecní úřad Pasohlávky hledá 
pracovníky na tyto pozice:

• Redaktor / šéfredaktor Pasohlávského obecního zpravo-
daje (od 1. 1. 2025)

• Kronikář/ka obce Pasohlávky (od 1. 1. 2025)
• Správce fitness v Pasohlávkách (od 1. 4. 2025)
U všech pozic se jedná o pracovní poměr malého rozsahu. 
Podrobnější informace získáte na Obecním úřadě v Paso-
hlávkách.
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Vánoční svátky v kostele sv. Anny

Doba adventu a  Vánoc láká k  návštěvě kostela víc než v  jiném 
období roku. Právě zde často hledáme a  nacházíme tolik potřebné 
zklidnění a prostor k zamyšlení, třeba nad právě uplynulým rokem. 
Přijměte proto pozvání na návštěvu a bohoslužby v našem kostele:

• Středa 25. prosince 2024  11.00 hod

• Pátek 27. prosince 2024  17.00 hod

• Sobota 28. prosince 2024  18.30 hod

• Úterý 31. prosince 2024  18.30 hod

Miroslava Mikulášková

Okénko starostky
Vážení spoluobčané,
nastává opět sváteční čas, období, které pro většinu z nás 

patří k nejkrásnějším v roce. Jsou to dny adventu, ohlašující 
vánoční svátky. Čas klidu a pokoje, čas sladce vonícího cuk-
roví, čas nazdobených vánočních stromků, splněných přání, 
rozzářených dětských očí, čas dárků a radosti s pohodou.

Vánoce však nejsou jen dárečky a překvapení, ale přede-
vším láska, porozumění a štěstí. Štěstí hlavně v tom, že jsme 
spolu. O  Vánocích myslíme na  ty, na  kterých nám opravdu 
záleží. Přeji Vám, ať je po vašem boku vždy někdo, s kým se 
můžete o to všechno krásné podělit. Věřím, že i Vy, v tento čas 
dokážete alespoň na  chvíli zapomenout na  všední shon 
a budete moci svátky prožít v radosti a pohodě.

Děkuji všem, kteří se svou celoroční námahou a poctivou 
prací zasloužili, abychom si mohli společně tento krásný čas  

 
 
v klidu vychutnat, krásný čas Vánoc připomenout a v klidu 
i pohodě především prožít.

Poděkování patří také těm občanům, kteří se aktivně a dob-
rovolně věnují životu v naší obci, díky čemuž pak žijeme v naší 
obci společenský, sportovní i kulturní život. Stejné poděkování 
samozřejmě patří také všem zaměstnancům obce, kteří pomá-
hají nejen při její správě a údržbě, ale i při jejím rozvoji.

Vážení a milí spoluobčané, přeji Vám z celého srdce krásné, 
veselé a požehnané svátky plné lásky, domácí pohody a splně-
ných přání. Zároveň vám do nového roku přeji vnitřní sílu, stá-
lý smysl pro radost, ale především mnoho zdraví, štěstí 
a životní pohody.

Krásné a veselé Vánoce a šťastný Nový rok!
Martina Dominová

starostka obce

MAS Podbrněnsko
Adaptace na změnu klimatu: Jak chránit vaši obec? 

Adaptace na změnu klimatu je jedna z největších výzev, před 
kterou náš region stojí. Dopady klimatické změny jako jsou 
sucho, vlny veder, silný vítr, přívalové deště a povodně si čím dál 
častěji vynucují naši pozornost. Co s  tím? Je třeba pokusit se 
minimalizovat příčiny těchto změn a  současně se přizpůsobit 
novým podmínkám – adaptovat naše obce i krajinu. Výsadby 
alejí a větrolamů, nové mokřady, změna zemědělského hospo-
daření, zastínění a zasakování vody v zastavěném území i mimo 
ně – to všechno jsou příklady vhodných adaptačních opatření.

O tom, že klimatická změna skutečně probíhá, dnes snad 
už nikdo nepochybuje. Průměrná roční teplota na území ČR 
se od roku 1961 zvýšila o 2,2 °C. Toto číslo nezrcadlí nějaké 
„očekávané zvýšení“, je to fakt vycházející z reálných měření. 
Pokud se na ně podíváme podrobněji, zjistíme, že zvyšování 
teplot není v  průběhu roku rozloženo rovnoměrně. Napří-
klad teploty v srpnu vzrostly průměrně hned o 2,5 °C. Zdale-
ka největší nárůst se ale objevil (možná trochu překvapivě) 
v zimních měsících – teplota se v prosinci zvýšila v průměru 
dokonce o 3,9 °C.

A jak se tato čísla propisují do našeho každodenního života? 
Třeba tím, že už několikátý rok po sobě zmrzly květy meruněk. 
Vzrůstající průměrná teplota v jarních měsících přináší dřívější 
kvetení stromů. Na příchodu pozdních jarních mrazíků, které 
se historicky objevují až do půlky května, kdy zaúřadují „ledoví 

muži“ – Pankrác, Servác a Bonifác, se ale nic nezměnilo. Zásad-
ní změna nastala v tom, v jaké růstové fázi zastihnou přírodu 
při svém příchodu. Škody, které pozdní jarní mrazíky mohou 
napáchat, jsou tedy rok od roku rozsáhlejší.

Není to jen nějaký náš pocit. Údaje k měření tzv. fenologic-
kých fází jsou volně dostupné třeba na www.klimatickazmena.
cz. Zde se dozvíme, že fenologická fáze představuje určitý kon-
krétní projev živých organizmů, který se pravidelně opakuje. Jed-
nat se může například o plné kvetení, vyrašení listů apod. Tyto 
projevy jsou více či méně vázány na vnější prostředí, a proto je 
možné sledovat jejich dlouhodobé změny. Díky dlouhým řadám 
pozorování (rok 1961-2021) tak můžeme například zjistit, že 
ve Vranovicích nastává plné kvetení hlohu obecného o 15 dní 
dříve. Že pupeny dubu letního raší o 12 dní dřív, nebo že sýkora 
koňadra snese první vejce o 8,5 dne dříve než v minulosti.

Říkáte si: Dobře, ale co s  tím tedy dělat? Jak lze na  tyto 
změny reagovat? Adaptační opatření mají své místo ve volné 
krajině, centrech obcí i  domácnostech. A  přestože se svým 
rozsahem liší, základní myšlenka zůstává stejná: zadržet 
maximum vody, která naprší. Co nejvíce zastínit, ideálně 
pomocí vegetace. Nenechat vodu bez užitku odtékat. Přizpů-
sobit se v oblasti zemědělství – volbou druhů i technologií. 
Promyšlená adaptační opatření zlepšují nejen místní mikro-
klima, ale i kvalitu života obyvatel.
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Jak je ale efektivně uvádět do života? Chceme se podílet 
na hledání řešení, a proto jsme se jako Místní akční skupina 
Podbrněnsko zapojili do pilotního testování konceptu Kli-
maticky adaptovaných regionů, které probíhá pod taktovkou 
Nadace Partnerství. Naším cílem je (po vzoru rakouských 
KLAR! regionů) hledat řešení, která mohou napomoci lepší 
adaptaci jednotlivých obcí 
i celého regionu

Chcete se dozvědět více 
a  dostávat aktuální informa-
ce o projektu? Nebo máte tip 
na lokalitu, která by si zaslou-
žila pozornost? Dejte nám 
vědět prostřednictvím inter-
aktivní mapy pod odkazem! Obnova polních cest je jednoduchý a  zároveň efektivní 

způsob obnovy krajinné mozaiky.
Foto: Městský úřad Žďár nad Sázavou

Zasakování vody v centru obce Ruprechtov prostřednictvím 
dešťových záhonů. Adaptační opatření mohou být účinná 
i krásná současně.

Foto: Martina Jurová

Zasakování vody v centru obce Ruprechtov prostřednictvím 
dešťových záhonů. Adaptační opatření mohou být účinná 
i krásná současně.

Foto: Martina Jurová

Změna zemědělského hospodaření, využívání meziplodin 
a  dalších protierozních technologií. Bezpochyby jedna 
z největších výzev pro území našeho regionu.

Foto: Vojta Herout

Za Nadaci Partnerství a MAS Podbrněnsko Ing. Miroslava Floriánová a Mgr. Petr Hudeček 

Revitalizace vodních toků vyžadují dostatek pozemků, 
rozsáhlé plánování i vysoké realizační náklady. Výsledek ale 
bezpochyby stojí za to. Povodňový park nad Židlochovicemi. 

Foto: Vojta Herout
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Místní akční plán rozvoje vzdělávání (MAP SO ORP Pohořelice IV): 
Přehled klíčových aktivit za období duben až říjen 2024

Projekt MAP SO ORP Pohořelice IV (reg. č. CZ.02. 02. 
XX/00/23_017/0008419) se od dubna do října 2024 zaměřil 
na  celou řadu aktivit. Od  setkání s  dalšími zástupci MAP 
projektů až po  organizaci tematických seminářů a  konfe-
rencí pro pedagogy.

Duben přinesl dvoudenní výjezd na Blanensko pro ředitele 
místních škol a škol z vedlejšího SO ORP Židlochovice. V šesti 
školách v  okolí Blanska nabírali ředitelé spoustu inspirace, 
porovnávali tamější stav se stavem ve svých škol a vzájemně si 
předávali zkušenosti. Květen se naopak zaměřil více na žáky 
z  místních škol. Ti se zúčastnili tři představení v  rámci akce 
Listování, kde herci Lukáš Hejlík a Alan Novotný ztvárnili pří-
běhy jako „Kvak a Žbluňk“, „Dobrodružství strýčka Ludvíka“ či 
autobiografii Usaina Bolta „Můj příběh: 9,58“. Červen byl 
měsícem, kdy se spustilo přihlašování na  srpnovou „Konfe-
renci vzdělávání II“, která okamžitě zaznamenala velký zájem. 
Současně se ale uskutečnilo i školení na Google Formuláře pro 
pedagogy, vedené Mgr. Jakubem Jančou. Červenec byl oproti 
předchozím měsícům klidnější, protože probíhaly letní prázd-
niny. Přesto se však pokračovalo v  intenzivních přípravách 
na srpnovou konferenci, kdy se finalizovaly propagační mate-
riály, certifikáty a detaily organizačního zajištění.

V srpnu vypukla dlouho očekávaná konference, která pro-
běhla 28. srpna  2024. V  rámci ní se pedagogové mohli 

zúčastnit až sedmi paralelních přednášek v  každou celou 
hodinu od 9h do 16h. Mezi tématy přednášek byla například 
informatika bez počítačů, hlasová hygiena, pohybové aktivity 
pro děti nebo digitální technologie ve výuce. Celková organi-
zace akce byla velmi chválena a účastníci odcházeli s novými 
nápady a inspirací pro svou práci. V průběhu celého dne bylo 
možné navštívit i sedm vystavovatelů, se kterými si účastníci 
mohli povykládat, podívat se na  jejich vystavené zboží či 
navázat spolupráci. Zpětně byla konference hodnocena veli-
ce kladně se zájmem o další ročníky.

Září přineslo další setkání a akce v rámci projektu MAP. Ze 
začátku měsíce se zástupci projektu zúčastnili dne otevře-
ných dveří v MŠ Pohořelice, kde prezentovali rodičům projekt 
MAP. Dále se konal tematický den zaměřený na  propojení 
škol, zřizovatelů a rodičů, kde byla diskutována i problemati-
ka duševního zdraví dětí. Nakonec v říjnu proběhlo setkání 
pedagogů mateřských a  základních škol zaměřené na  téma 
„Míra připravenosti dětí v  posledním ročníku předškolního 
vzdělávání a  očekávání pedagogů při nástupu žáků do  ZŠ“. 
A koncem měsíce se pedagogové MŠ mohli zúčastnit seminá-
ře na seberozvoj a pracovní portfolio pedagoga MŠ pod vede-
ním Ing. Renata Skýpalová, Ph.D., MBA.

Samozřejmě během celého období probíhaly porady ředi-
telů a pracovní skupiny MAP, na kterých se jednalo převážně 
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o  aktivitách MAP, ale i  o  povinné dokumentaci, kterou je 
potřebné k projektu doložit.

Tento půlrok v projektu MAP IV byl plný důležitých akcí, 
seminářů a  příprav, které významně přispěly k  rozvoji 

vzdělávacích aktivit v regionu. Projekt MAP i nadále pokraču-
je v podpoře škol a vzdělávacích pracovníků s cílem zajistit 
kvalitní a moderní výuku v souladu s aktuálními potřebami.

Ing. Marie Jílková

Ze společenského života
Tradiční posezení s nejstarší generací

Každoročně Obec Pasohlávky připravuje podzimní pose-
zení pro seniory v naší obci, to letošní se konalo v pátek osm-
náctého října od šestnácti hodin.

Hned na začátku se slova ujala paní starostka, která 
všechny přítomné uvítala a poté informovala nejen o akcích, 
které se během roku v obci udály, ale i o plánech, které naši 
obec teprve čekají.

Nechyběl ani doprovodný program. Nejdříve vystoupil 
Jožka Šmukař s kapelou a poté všechny bavil Zbyňa BAND, 
a to až do pozdních hodin.

O seniory bylo dobře postaráno i co se týče občerstvení. 
Večeři již tradičně ugriloval pan Jan Mrkvica a nechyběly ani 
chlebíčky či sladká tečka ke kávě.

Akci celou dobu provázela dobrá nálada a radost ze spo-
lečnosti svých přátel. Jsme rádi, že se této události účastní 
hojný počet dříve narozených a  dokáží si ji pořádně užít. 
Letos na setkání dorazilo pětašedesát seniorů.

Miroslava Mikulášková

Lampiony a pohádkové bytosti

Je tomu již tradicí, že na druhý pátek v listopadu připadá 
lampionový průvod. I letos jsme tuto tradici dodrželi a lam-
pionový průvod plný pohádkových bytostí uspořádali osmé-
ho listopadu.

Průvod začínal svojí pouť před obecním úřadem, kde se 
sešli občané z Pasohlávek a blízkého okolí. Uvítání účastníků se 
ujal hrabě Drákula, který k  nám zavítal z  Transylvánie. Když 
nastala hodina „H“, dal se průvod do pohybu. Vyšel směrem 
k  obchodu COOP, kde byli k  vidění Chipmánkové Alvin, 

Teodor a Simon. Kousek za hospodou byli dva nejodvážnější 
Avengers Batman a Superman. Batman, který si k nám odskočil 
z  Godham City a  Superman, který přiletěl z  Metropolis, nás 
mile překvapili svou vstřícností. Každému podávali ruce a niko-
ho neodmítli ani s  pořízením společného selfie. U  jeřábu 
Yachclubu se vylodili krvelační a zlí piráti. Vyzbrojeni bambit-
kami a šavlemi hledali zakopaný poklad, který však nemohli 
najít. Nepodařilo se jim ani nikoho okrást ani zapíchnout. 
U  fotbalového hřiště pak čekali na  lampionový průvod 
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mírumilovnější teletubbies - Laa -laa, Po, Dipsy a Tinky -Winky. 
Tito čtyři neváhali a s každým se objímali a poskakovali. Průvod 
pokračoval dál podél fotbalového hřiště ke  školce. U  jejího 
vstupu byli klauni, kteří nejspíše utekli z družiny a proměnili se 
ve  strašidelné klauny. Strach a  hrůza z  nich vyzařovala 
na  všechny strany. Průvod šel raději rychle dál ale to vůbec 
netušil, že míří ke kulturnímu domu, kde byli ošklivé a zlé čaro-
dějnice, které chtěly ulovit nějaké zlobivé děti, aby si je mohli 
vykrmit a sníst. Jen s velkým vypětím všech sil rodičů se to žád-
né čarodějnici nepodařilo a  průvod dál směřoval ke  kostelu. 
Na prostranství před kostelem bylo k vidění několik kostlivců, 
Bílá paní, čarodějnice a strašidelní klauni. Na tomto místě byl 
průvod ukončen a  odměnou nám byl potlesk zúčastněných. 
V Café Zastávka bylo připraveno něco na zahřátí dětí i rodičů.

Za  pořadatele bych rád poděkoval všem, co se přišli 
s námi pobavit.

Lampionovým průvodem Vás letos prováděli členové 
SDH Pasohlávky:

Jaroslav Mandák, František Štefan, Lukáš Mandák, Michal 
Vrška, Šimon Janata, Kateřina Francová, Julie Valová, Amelie 
Pekaříková, Jakub Herzán a  také jejich kamarádi: Šarka 
Kuchyňková, Miroslav Holík Tomáš Lukosz

Jaroslav Mandák, starosta SDH

Vdané ženy opět ovládly parket
Na rozdíl od „mladých hodů“, které mají v režii svobodná 

děvčata a chlapci, Babské hody jsou určeny pro ženy vdané. 
Ty letošní se konaly v sobotu šestnáctého listopadu a tento-
krát se sál otvíral už v devatenáct hodin. O půl hodiny pozdě-
ji jsme se my, krojované, uvedly již tradičně nástupem, po 
kterém nám paní starostka předala právo na pořádání této 
oblíbené akce.

Zdálo by se, že pořádání samotných hodů nezabere víc 
než těch několik hodin, po které se akce koná, ale ve skuteč-
nosti přípravy na tento jediný večer začínají už v září. To se 
pravidelně scházíme dvakrát týdně na minimálně dvě hodi-
ny a nacvičujeme choreografii, která je většinou kolektivním 
dílem všech zúčastněných. Nacvičujeme nejen nástup, ale 
především taneček na  půlnoční překvapení, který je vždy 
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tematický. Motivem toho letošního byla Spartakiáda, na kte-
ré většina z nás vyrostla. Tady je třeba zmínit i fakt, že každo-
ročně si na „půlnočko“ pořizujeme i kostýmy a náklady se tak 
šplhají do  řádů tisíců už jen tímto vystoupením. Ale co 
bychom pro naše publikum neudělaly. Na  parketu nás 
po celou dobu doprovázela kapela STONE.

Součástí večera byla tradičně i  tombola a  díky mnoha 
sponzorům se nám letos podařilo zajistit i velmi hodnotné 
ceny, jako například televize nebo počítačový monitor. Dou-
fáme, že všichni výherci byli se svými výhrami spokojeni 
a všem sponzorům bychom tímto rády ještě jednou poděko-
valy.

O  hodové veselí se letos postaralo čtrnáct místních žen 
a budeme doufat, že se naše řady příští rok zase o něco roz-
rostou.

Babenky:
Bára Grimmová Petra Švarná
Jana Doležalová Ivana Kecková
Mirka Mikulášková Hana Kosinová
Petra Minaříková Svaťka Alačová
Jana Králíková Marta Mandincová
Iveta Golejová Jiřina Wächterová
Staňka Langová Olina Lukoszová

Jménem Babenek Miroslava Mikulášková
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Pochoutky z vepříka opět lákaly

V době před adventem již tradičně Sbor dobrovolných hasičů 
Pasohlávky ve spolupráci s Řeznictvím Jaroslav Prokeš pořádá 
pro naše občany Vepřové hody. Ani letošní rok nebyl výjimkou 
a tolik oblíbená akce se konala třiadvacátého listopadu.

Dobroty, jaké jsou jitrnice, jelita, tlačenka a škvarky, byly 
pro vás nachystané již od deseti hodin a polévka černá a bílá, 
vařené maso a vepřové výpečky a pořádný zabijačkový guláš 

od půl jedenácté. Po celou dobu jsme měli také teplý svařák, 
kávu a čaj. Pro lepší požitek z  této akce byla zajištěna živá 
hudba, kterou nám poskytl pan Janičata svým zpěvem a hra-
ním na harmoniku.

Touto cestou bych rád poděkoval všem, co nás přišli pod-
pořit. Děkujeme a těšíme v příštím roce.

Jaroslav Mandák, starosta SDH Pasohlávky

Evropa versus vesnička
Na  konci roku nastává pro mnohé z  nás to nejkrásnější 

období v roce - čas adventu a očekávání Vánoc. Pro tohle obdo-
bí je charakteristické pořádání vánočních trhů a jarmarků, čas-
to spojených s rozsvícením vánočních stromů. Trhy se konají 
nejen u nás, ale po celé Evropě. A právě na některé z nich pořá-
dá zájezdy i  naše obec. V  minulosti tak mohli naši občané 
navštívit trhy například v Bratislavě, ve Vídni nebo v Olomouci.

V  letošním roce vyrazily dva autobusy do  Budapešti, a  to 
v  pondělí druhého prosince v  osm hodin ráno. Na  několika 
náměstích maďarské metropole na všechny návštěvníky čekala 
krásná vánoční výzdoba plná světýlek a  hlavně prodejních 
stánků. Na výběr bylo nejen nepřeberné množství jídla a pití, 
ale i nejrůznějších ozdob, dřevěných výrobků, oblečení a všeho 
dalšího, co vás jen napadne. Budapešťské trhy nemůžete 
navštívit bez ochutnávky typických maďarských jídel, jako je 
guláš, klobása nebo langoš. A odejít jste nemohli ani bez koupi 
svařeného vína, které je pro tyto předvánoční akce typické 
ve všech městech, kde se trhy konají. Součástí takových trhů 
v evropských metropolích je samozřejmě i obrovská masa lidí, 
a to úplně všude. Někdo takové davy rád nemá, a proto se mohl 

přijít naladit vánoční atmosférou na mnohem komornější akci, 
a to přímo u nás v Pasohlávkách.

V  mnohem menším měřítku se totiž konal každoroční 
vánoční jarmark i v naší vesnici, a to konkrétně v sobotu sed-
mého prosince od  dvanácti hodin, opět v  parčíku u  kostela. 
I  tady bylo pro všechny návštěvníky nachystáno několik pro-
dejních stánků, kde bylo možné zakoupit nejen sladké a slané 
dobroty, ale i drobnosti vhodné například i jako vánoční dárek. 
Součástí akce byl i kulturní program. Na pódiu i před ním se 
vystřídalo několik umělců z  řad místních, ale i  těch přespol-
ních. Chybět samozřejmě nemohlo ani vystoupení dětí z míst-
ní mateřské a základní školy, které každoročně sklízí největší 
ovace. Ani letos tomu nebylo jinak. Akce byla již tradičně 
zakončena příchodem Mikuláše, který rozsvítil vánoční obecní 
strom a následně rozdal všem přítomným dětem balíčky plné 
sladkostí.

Návštěvnost této předvánoční akce byla opravdu velká 
a  věřím, že se všichni přítomni naladili příjemnou vánoční 
atmosférou a celou akci si řádně užili.

Simona Soukalová
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Rok 2024 v CAFÉ ZASTÁVKA
Naši milí, kavárenští povaleči. Rok 2024 se blíží ke  konci 

a s ním i čtvrtá sezóna kavárny na zastávce. Pojďme ho společ-
ně trochu zrekapitulovat, protože byl rozhodně tím nejživějším 
ve všech ohledech.

Od jara se v kavárně prakticky každý měsíc konala nějaká akce. 
Rok začal Swapem domácích kytek. Smyslem swapu (anglický 
výraz pro výměnu) je darovat květiny, kterých máme moc nebo už 
se nám nelíbí, a vyměnit je za nové, svěží kousky do domácnosti. 
Tahle akce byla moc milá – vzájemně jsme si povyměňovali desít-
ky různých květin, a  to napříč generacemi. Ukázalo se totiž, že 
máme mezi sebou i mlaďoučké pěstitelky! V příštím roce se sto-
procentně můžete těšit na možná i více než jeden takový swap.

V kavárně dál proběhl taky první ročník blešího trhu. Sešlo se 
skoro deset prodejců a výběr byl široký. Na blešáku platí – kdo 
dřív najde, vyhrál! Proto se někteří dostavili ještě před začátkem 
akce – jde vidět, že vědí, jak to na blešácích chodí. Tuto akci je 
potřeba uspořádat společně, stejně jako swapy  – bez Vašeho 
zapojení to nejde. Proto velké díky každému zúčastněnému.

Největší akcí v parku u kostela bylo opět Benefiční dechov-
kové odpoledne, kde jsme společně vybrali téměř 130.000 Kč 
na podporu Honzíka Chmelíka z Novosedel, který trpí dětskou 
mozkovou obrnou, epilepsií a spoustou přidružených kompli-
kací. Jsme moc vděční každému kdo se zapojil, přišel si zatan-
covat a podpořit Honzíka, i když nebylo zrovna vlídné počasí.

Přes sezónu proběhlo taky několik koncertů jazzové hudby, 
měli jsme degustaci vín od Filipa Mlýnka nebo třeba podzimní 

dýňákování. Jako každý rok, dýňo-
vé dobroty zmizely všechny a hos-
té se jen olizovali. Bohužel, 
dýňáčci se už druhý rok neosvěd-
čili, protože se termín vždy nějak 
blízce kryje s dlabáním ve školce, 
a maminky jsou již značně znave-
ny. Chápeme 🙂 Dýňování proto 
příští rok proběhne jen ve vitríně.

Co se ovšem týče dalších kon-
certů a  vystoupení v  parku, příští 
rok se můžete těšit na  obměnu 
repertoáru  – chceme cimbálku 
a  degustaci, písničkáře a  podob-
ně. Nechte se překvapit a  my už 
pomalu plánujeme! Všechny akce 
u  nás jsou zdarma, maximálně 
za  dobrovolné vstupné. Proto se 
nebojte přijít, i kdybyste si nutně 
nechtěli něco kupovat v kavárně – 
akce děláme pro Vás a  chceme, 
aby Pasohlávky byly živou obcí 
a bylo u nás co dělat a kam zajít.

Budeme se těšit v nové sezóně, věříme, že bude opět výživná!
Vaše Holky Zastávkový

Kačka, Kája, Eliška a Domča
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Sbor dobrovolných hasičů v roce 2024
Panečku to byla jízda, kde jen začít…
Pasohlávky Juniors neměl před sebou lehkou pozici. 

Čekala na  ně obhajoba loňského vítězství v  Břeclavské 
hasičské lize. V  této kategorii ještě žádný tým nedokázal 
vyhrát dva ročníky po sobě. K obhajobě vítězství Juniors při-
stoupili zodpovědně již v  zimní přípravě, a  to se posléze 
přeneslo i na závodní dráhu. Bylo vidět, jak jsou naši mladí 
sportovci připraveni a předvádí velmi dobré výkony. Zkrát-
ka jsou si za svým cílem - být po roce opět vítězem Břeclav-
ské hasičské ligy. Z  celkových devíti závodů dokázali 
nasbírat největší počet bodů a  svojí kategorii smíšeného 
dorostu znovu vyhrát a obhájit loňský titul. Tímto mi dovol-
te představit SDH Pasohlávky Juniors - mistra Břeclavské 
hasičské ligy 2024.

Další seriál závodu, který se rozhodli naši mladíci jezdit, byla 
Velká cena Blanenska. Jako nováček této soutěže se na  nás 
podepsala neznalost místních tratí a také trocha smůly, co se 
nám lepila na paty. Po špatném začátku jsme začali vystrkovat 
drápky a pomaličku jsme obraceli štěstí na svojí stranu. Bohu-
žel nám to nevydrželo po celou dobu seriálu a smůla se na nás 
zase přilepila. Naštěstí jsme dobře zvládli poslední tři závody 
a to nám zajistilo celkovou třetí příčku a stali jsme se II. Vice-
mistrem Velké ceny Blanenska pro rok 2024.

Pasohlávky - muži po  loňské druhém místě v  Břeclavské 
hasičské lize pomýšleli opět na místo nejvyšší. Ladění sestavy 
nebylo vůbec jednoduché, ale nakonec se to podařilo velmi 
dobře. Dá se říct, že jsme sami nečekali, jak dobře se nám bude 
dařit. Naše výkony se každým týdnem zlepšovaly a i na týmu 
bylo vidět, v jaké pohodě běhá. To se projevilo také na hodno-
cení Břeclavské hasičské ligy. Na prvním místě nebyl jiný tým, 
než SDH Pasohlávky. To znamená jediné, a to, že opět po roce 
jsme se stali mistry Břeclavské hasičské ligy 2024.

Pasohlávky - B muži se letos zaměřili na Velkou cenu Blanen-
ska a Extraligu ČR v požárním útoku. Na velké ceně Blanenska 
to byla velká jízda. Kam přijeli, tam vyhráli a nechali všechny 
týmy s  údivem sledovat jejich výkony. Tento tým na  velké 
ceně Blanenska rozdal katry tak, že si mohl dovolit nepřijet 
na dva závody a stejně se stal jistým vítězem, a to už jedno 
kolo před koncem. Tento počin nebyl na Velké ceně Blanenska 
ještě nikdy k vidění. SDH Pasohlávky B se zapsalo nesmaza-
telně do historie této ligy nejen svými výkony, ale i tím, že 
jako první tým z okresu Brno -venkov vyhrál celkové hodno-
cení a stal se mistrem Velké ceny Blanenska pro rok 2024. 
(foto - Juniors - Velká cena Blanenska - na zadní straně obálky)

Další porce závodů čekala na Extralize ČR v požárním úto-
ku. Rozjezd byl nad očekávání. Nikdo ze soupeřů nečekal, že 
budeme takovým soupeřem. Po prvních dvou kolech jsme byli 
vedoucím týmem a tím jsme zaskočili všechny, a to doslova. 
Do  konce července, kdy byla za  námi polovina seriálu, jsme 
byli na celkovém třetím místě. Tak vysoko tým z Pasohlávek ješ-
tě nebyl a vypadalo to na nejlepší sezónu na Extralize. Bohužel 
plány vzaly za své, když přišlo zranění našeho proudaře. Ade-
kvátní náhradu se nepodařilo sehnat a než se zranění vyléčilo, 
začali jsme se propadat startovní pořadím. Na poslední kola byl 
tým opět v plné síle a začal šplhat směrem vzhůru. Na lepší než 
osmé místo to už ale nestačilo. Dá se říct, že umístění je po prů-
běhu první poloviny závodů zklamáním, ale je třeba si říct že 
celkové osmé místo je třetí nejlepší umístění, co kdy bylo dosa-
ženo týmem SDH Pasohlávky na Extralize. 

Jaroslav Mandák, starosta SDH
Muži B

Muži A

Juniors - Hasičská břeclavská liga

Juniors - Hasičská břeclavská liga
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Kia Sportage.

Kombinovaná spotřeba a emise CO2 (WLTP). Kia Sportage: 1,1–7,3 l/100 km, 25,5–166 g/km. Reprezentativní příklad financování Sportage 1.6 T-GDI 118W 4x2 EDICE 30 s financováním Kia Select; 
pořizovací cena 729 980 Kč vč. DPH, výše úvěru 401 489 Kč, akontace 45 % (328 491 Kč); pevná výpůjční úroková sazba 3,99 % p. a., RPSN 9,97 % p. a.; měsíční (1.–35.)xq splátka úvěru 3 335 Kč bez 
pojištění, měsíční (36.) splátka úvěru 328 491 Kč bez pojištění, měsíční splátka pojištění HAV 1 198 Kč, POV 335 Kč; poplatek za poskytnutí úvěru 5 110 Kč; délka úvěru 36 měsíců. Celková částka splatná 
klientem (jistina, úrok, hav. pojištění, pov. ručení, poplatek): 505 514 Kč, pojištění sjednáno u pojišťovny UNIQA. Nabídka platí do 30. 11. 2024. Vyobrazení vozů je pouze ilustrativní a může obsahovat 
doplňkovou výbavu. Pro bližší informace navštivte www.kia.com.

Kia Sportage.
Akční model EDICE 30.

Měsíčně za

4 890Kč

AGROTEC a.s.
Brněnská 74, 693 01 Hustopeče
Tel.: 519 402 480 | www.agrotecauto.cz

Kontaktujte naše 
prodejce:

Petra Leskourová
M +420 724 111 662
E  leskourova@agrotec.cz

Jakub Škotnár
M +420 702 001 091
E  skotnar@agrotec.cz
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Pasohlávský obecní zpravodaj – vydává Obec Pasohlávky. Periodický tisk územního samosprávního celku. Registrace u Ministerstva kultury ČR pod r. č. MK ČR E 11763. 
Adresa administrace: Obecní úřad, Pasohlávky 1, PSČ 691 22, tel. 519 427 710. Tisk a sazba Protis, spol. s.r.o., Podolí 115; e-mail: info@protis.cz; www.protis.cz.  

Cena – zdarma. Redakční rada si vyhrazuje právo příspěvky gramaticky a přiměřeně stylisticky  upravit a v případě potřeby zkrátit.

Jubilanti říjen
Jaroslav Grimm 77 let
Zdeňka Kadlíčková 77 let
Miroslav Sedlák 71 let
Marie Fajmonová 71 let
Zdeňka Zemánková 70 let

 Jubilanti listopad
JAntonín Pokorný 75 let
Alžběta Krejčiříková 74 let
Dana Grimmová 74 let
Františka Petrová 71 let
Jan Mrkvica 64 let

Jubilanti prosinec
Božena Vršková  82 let
Emilia Osiková 81 let
Jan Krejčiřík 81 let
Věra Krejčiříková 77 let
Ján Bezek 82 let
Jan Zemánek 74 let
Věra Adamíková 73 let
Jan Snášel 72 let
Růžena Třísková 70 let
Zdeněk Nečas 69 let
Jaromír Strouhal 65 let
Jana Nečasová 62 let

Uvedeni byli pouze občané, kteří 
svým podpisem vyslovili souhlas se 
zveřejněním. Kdo z  jubilantů násle-
dujících měsíců má zájem o zveřejně-
ní ve společenské kronice zpravodaje, 
může se podepsat na OÚ. Děkuje-
me za pochopení.

Svatba
Dne 21. září 2024 uzavřeli sňatek 
Simona Jelénková a Radim Soukal. 
Novomanželům blahopřejeme.

Narození
Dne 23. října 2024 se Evě Kadličkové 
a Janu Sedláčkovi narodil syn Eduard. 
Rodičům i prarodičům blahopřejeme. 

 Společenská kronika

PozvánkyPozvánky 

Český zahrádkářský svaz Pasohlávky všechny srdečně zve na 

Košt mladých vín 
Který se uskuteční 

V pátek 27. prosince 2024  

Od 16.00 hod. v kulturním domě v Pasohlávkách 

K tanci a poslechu zahraje od 17.00 hod Cimbálová muzika 
Klaret.  

Vstupné 100 Kč. V ceně vstupenky je degustace a sklenička.  

 

Myslivecký spolek Pasohlávky všechny srdečně zve na  

Myslivecký ples, 

Který se bude konat  

V sobotu 8. února 2025 

Od 20.00 hod. v kulturním domě v Pasohlávkách 

K tanci a poslechu bude hrát Slovácká kapela Romana Horňáčka. 

Vstupné 200 Kč.  

Předprodej vstupenek u 
 pana Květoslava Uherka, Pasohlávky 175. 
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Foto k článku „Sbor dobrovolných hasičů v roce 2024“.  Juniors - Velká cena Blanenska


